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maximálnímu nabíjecímu výkonu 240 kW lze 
akumulátor nabít z 10 % kapacity na 80 % za 24 
minut a za 15 minut se dobije pro prodloužení 
dojezdu o 250 km. 

Základní verze EV9 Earth má pohon zadních 
kol od elektromotoru s  výkonem 150 kW 
(204 k) a dojezd 563 km. Sportovní varianta GT-
Line s pohonem všech kol má dva elektromotory. 
Dohromady generují největší systémový výkon 
283 kW (384 k).

V  České republice lze EV9, vyráběné 
v  jihokorejském závodě Gwangmyeong, 
objednávat s cenami od 1 949 980 Kč. Sedmiletá 
záruka Kia se vztahuje i na akumulátor s garancí 
70 % kapacity.

Více na str. 10

Kia EV9 – SUV s přemírou prostoru

Kia debutuje v pětimetrové třídě – nové 
luxusní rodinné SUV EV9 je dosud největším 
a  nejprostornějším elektricky poháněným 
modelem značky nabízeným v Evropě. 

Kia si připomíná 30 let působení na českém 
trhu. Za tu dobu učinila obrovský posun v designu 
i  technické úrovni, což dokládá i  příchod 
největšího modelu v současné nabídce. Velké 
SUV EV9 je k dispozici v šesti – nebo sedmimístné 
podobě. Stejně jako model EV6 je postaveno 
na speciální platformě pro elektromobily E-GMP 
s  technologií 800 V umožňující velmi rychlé 
dobíjení.

Podvozková architektura s dlouhým rozvorem 
310 cm (délka vozu je 501,5 cm) umožnila 
vytvořit výjimečné rozměry interiéru – větší než 
u konkurence. Zavazadlový prostor má objem 
308 l, po sklopení sedadel třetí řady 828 l. 

Dosud největší panoramatický panel 
v evropském modelu Kia zahrnuje 12,3“ displej 
digitálního panelu přístrojů, uprostřed dotykový 
displej 5,3“ k přímé volbě nastavení klimatizace 
a 12,3“ displej pro informační a zábavní systém. 
Je zde i head-up displej. Ovládání usnadňují 
tlačítka rychlé volby na volantu a haptická pod 
dotykovou obrazovkou navigace.

Nová generace akumulátoru má působivou 
využitelnou kapacitu 99,8 kWh (295 Wh/1 kg) 
– největší, jakou dosud Kia uvedla na trh. Díky 

více na 
www.autoweek.cz
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Škody Enyaq 85 a 85x: větší výkon a delší dojezd
Škoda přepracovala svou 

rodinu elektrických modelů Enyaq. 
Optimalizovaná správa akumulátoru 
a  zvýšení výkonu zadního elektromotoru 
přinášejí rychlejší dobíjení a lepší dynamiku. 
Škoda už dodala přes 173 000 vozů řady 

Enyaq obou variant. V Německu se tento 
model v  říjnu 2023 stal nejprodávanějším 
elektromobilem. Verze Enyaq 85 a Enyaq 
85x i  jejich protějšky kupé jsou nyní 
k  dispozici nově také v  nejvyšší výbavě 
Laurin & Klement. Elektromotor na zadní 
nápravě nyní poskytuje špičkový výkon 
až 210 kW. Dosud používané označení 
iV mizí. Po modernizaci dokáže Enyaq 85 
ujet až 563 km, Coupé až 573 km, varianty 
s pohonem všech kol Enyaq 85x 536 km 
a  Enyaq Coupé 85x 545 km. Obě verze 
se dokážou rychle nabít výkonem až 
175 kW. Enyaq RS má nyní výkon 250 kW (340 
k) a dojezd 537 km, Enyaq Coupé RS 543 
km. Nová verze softwaru 4.0 s  rychlejším 
procesorem představuje nové uživatelské 
rozhraní pro displej infotainmentu, digitální 
přístrojový štít a head-up displej. 

Škoda Auto představila svůj pohled na čistou mobilitu
Na veletrhu e-Salon 2023 Škoda 

Auto naznačila svou elektrifikovanou 
budoucnost. Škoda Auto chce do roku 
2030 dosáhnout 70% podíl elektromobilů 
na svém celkovém prodeji v  Evropě. 
Očekává, že v  Evropské unii se prodej 
nových elektromobilů vyrovná prodeji vozů 
se spalovacími motory kolem roku 2028. 
V České republice bude tento přechod 
pomalejší, protnutí prodejních křivek obou 
typů pohonu by mělo nastat po roce 2032. 
Aby to bylo možné dosáhnout, Škoda 
Auto do roku 2026 uvede na trh minimálně 
tři další elektrické modely. Dva z nich – 
kompaktní SUV Elroq a městský elektromobil 
segmentu A0 – byly v Letňanech k vidění ve 
formě skulptur. Pro automobilový průmysl 
v České republice je důležité, že ve velkém 
vyráběné kompaktní SUV Elroq se bude 
vyrábět v  Mladé Boleslavi. Škoda Auto 

také potvrdila, že rovněž nová generace 
modelové řady Enyaq a  připravované 
velké sedmimístné SUV na bázi konceptu 
Vision 7S se rovněž budou vyrábět v České 
republice. Naproti tomu nejmenší model 
A0 se bude vyrábět společně se svými 
sourozenci ID.2 a Cupra ve Španělsku.



pod displejem jsou volně programovatelné pro 
rychlejší přístup k hlavním funkcím. I-Cockpit 
zachovává stejný princip jako dosud: jízdní 
informace se nečtou pod věncem volantu, ale 
nad ním.

Peugeot E-3008 se bude vyrábět v továrně 
v Sochaux ve Francii a do prodeje se dostane na 
začátku roku 2024, některé verze ale až během 
roku 2025.

Po představení nového E-3008 přijel na 
pódium bez řidiče za volantem Peugeot 
Inception Concept, koncept, který je symbolem 
nové éry značky s vysoce efektivním elektrickým 
pohonem a plně autonomním řízením. V Praze 
se představil jen 10 měsíců po mezinárodní 
a osm měsíců po evropské premiéře. Design 
konceptu byl navržen pro novou éru a bude 
se od roku 2025 používat u  sériových vozů 
Peugeot. Koncept byl vyvinut na jedné ze čtyř 
budoucích platforem pro elektromobily (BEV-
by-design) skupiny Stellantis – STLA Large s 800 
V technologií, která mu umožňuje dojezd až 
800 km. Spotřeba je udávána jen 12,5 kWh na 
100 km. Akumulátor se nabije pro 150 km za 
5 minut.

Peugeot ukázal budoucnost

Na speciální prezentaci pro klienty a média 
Peugeot v Praze poprvé u nás představil nový 
E-3008 a jako výhled do vzdálené budoucnosti 
studii Inception Concept. 

Kompaktní crossover Peugeot 3008 je zásadní 
nový model skupiny Stellantis. Vždyť končící 
druhé generace tohoto modelu, uvedené na trh 
v roce 2016, se prodalo 1,32 milionu kusů. Peugeot 
3008 bude nejprve uveden na trh jako plně 
elektrický model E-3008. Verze se spalovacími 
motory a hybridním pohonem budou následovat 
později.

Třetí generace přichází jako SUV ve stylu 
fastbacku. Jde o první model se základem 
v nové střední platformě STLA Medium skupiny 
Stellantis. Ta umožňuje instalaci akumulátoru 
s kapacitou až 98 kWh, což by mělo pro E-3008 
zajistit dojezd 700 km. Akumulátor by také měl 
být schopen do deseti minut nabít elektřinu na 
100 km. K dispozici budou tři různé výkonnostní 
úrovně a také verze s pohonem všech kol.

E-3008 dostal nový Panorama i-Cockpit s 21“ 
zakřiveným panoramatickým HD displejem, který 
kombinuje digitální přístrojový štít s centrálním 
dotykovým displejem. Klávesové ovladače 

více na 
www.autoweek.cz



Fiat 600e se představil
Na výstavě eSalon Fiat v předpremiéře 

české veřejnosti ukázal nový model 600e. 
Do prodeje by u nás měl přijít počátkem 
příštího roku. Čtyřdveřový a pětimístný vůz 
dlouhý 417 cm slibuje dojezd 409 km. Je 
poháněn silnějším ze dvou verzí elektrických 
pohonů skupiny Stellantis Group s výkonem 
115 kW (156 k) a  točivým momentem 
260 N.m. Akumulátor s kapacitou 54 kWh 
by mělo být možné nabít výkonem 100 kW 
na 80 % za méně než půl hodiny. Přístrojový 
panel má velikost 7“ a  informační systém 
10,25“. Zavazadlový prostor má objem 
330 l, resp. až 1231 l. Fiat 600e se vyrábí 
v polských Tychách na platformě Stellantis 
eCMP společně s  Jeepem Avenger 
na stejném technickém základě. 

Během roku 2024 bude k  dispozici 
také mild-hybridní verze se zážehovým 
motorem 1,2 l/74 kW (100 k).

Renault plánuje nové Twingo Electric
Generální ředitel Renaultu Luca de Meo 

představil Twingo nové generace, plně 
elektrické městské auto za necelých 20 000 
eur (490 000 Kč). Na trh přijde v roce 2026. 
De Meo popsal nové Twingo jako městské 
vozidlo s měsíčními náklady nižšími než 100 
eur a nejlepší účinností 10 kWh/100 km, tedy 

o 50 % lepší než současné elektromobily. 
Twingo by se mohlo vyrábět ve slovinském 
Novom Meste, kde se montuje současné 
Twingo v elektrické verzi i se spalovacím 
motorem. Luca de Meo řekl: „Nové Twingo 
je odpověď na spoustu problémů, výzev 
a  paradoxů, které musíme zvládnout, 
včetně ziskovosti miniaut, geopolitických 
otázek o Číně, udržitelnosti a logistických 
problémů. Museli jsme si položit otázku, 
jak zaútočit na segment A a hodně jsme 
diskutovali o  získávání základu z  Číny. 
Twingo je evropský keicar. Je to velmi 
inteligentní koncept, protože nemá 
smysl používat 2,5tunové auto k přesunu 
jediného člověka ve městě. Musíme se 
vrátit k menším vozům. Místo toho, abych 
o tom mluvil, předkládám řešení, které je 
proveditelné.“ 

více na 
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Elektromobil k chytrým telefonům od Xiaomi
Xiaomi, jeden z  největších čínských 

výrobců spotřební elektroniky, je další 
čínskou technologickou společností 
vstupující do světa elektromobilů. SU7 
je elegantní pětimístný sedan dlouhý 
4997 mm. Pro Xiaomi jej bude na zakázku 
vyrábět státní společnost Beijing Automotive 

Industry Holding (BAIC). Bude nabízen ve 
dvou verzích – s  jedním elektromotorem 
o výkonu 220 kW pohánějícím zadní kola 
a se dvěma motory s celkovým výkonem 
495 kW pro pohon všech kol. Levnější verze 
bude mít akumulátor LFP od BYD, pro 
dražší to bude NMC akumulátor od CATL. 
Kapacitu ani dojezd zveřejněné údaje 
neuvádějí. Vůz s adaptivním vzduchovým 
pérováním bude vybaven vlastním 
operačním systémem Xiaomi Hyper OS 
používaným i  pro chytré telefony a  další 
domácí spotřebiče, takže uživatelé budou 
moci ovládat všechny typy produktů 
Xiaomi na jednotné platformě.

BAIC současně v  rámci společného 
podniku Beijing-Benz vyrábí vozy Mercedes-
Benz a  je s  podílem 10 % největším 
akcionářem Mercedesu-Benz. 

Volkswagen omezuje výrobu elektromobilů
Volkswagen snížil počet směn ve svém 

závodě na výrobu plně elektrických vozů 
v německém Cvikově aby udržel rentabilitu 
produkce v  reakci na slabou poptávku 
po elektromobilech. Z  předchozího 
třísměnného provozu omezil výrobu na 
dvě směny v hale 5, kde se vyrábějí vozy 
Volkswagen ID.3 a  Cupra Born. „Toto 
rozhodnutí zajišťuje produktivní provoz 
a budoucí životaschopnost závodu,“ uvedl 
mluvčí VW. V  září Volkswagen oznámil, 
že v  závodě ve Cvikově sníží počet 
zaměstnanců. Jde o  první koncernový 
závod kompletně přestavěný na výrobu 
elektromobilů. V  říjnu automobilka kvůli 
problémům s  dodávkami trakčních 

elektromotorů dočasně ve Cvikově 
zastavila výrobu modelů Audi Q4 E-tron, 
Audi Q4 Sportback E-tron a také modelů 
VW ID.4 a VW ID.5.



Jak zkrotit únavu hořčíkem
Magnesium patří mezi nejzastoupenější 

minerály v  lidském těle. Jenže stres jeho 
zásoby dokáže razantně ztenčit. Když se 
tělo potýká se zvýšenou psychickou či 
fyzickou zátěží, snaží se udržet si rovnováhu 
a  využívá k  tomu mechanismy, jejichž 
součástí je právě hořčík. Hořčík přispívá ke 
snížení míry únavy a vyčerpání, k normální 
funkci nervové soustavy a  psychické 
činnosti. Pro jeho doplnění nehledejte 
anorganické soli, ale bioaktivní formy, 
např. cheláty. Nejznámější z nich je zelené 

barvivo chlorofyl, bez něhož se neobejdou 
avokádo, salátové lístky ani petrželka. Jsou 
bezpečné a  tělo s  nimi umí hospodařit, 
dokonce je ukládá do zásoby. Tím se liší od 
levných minerálních přípravků v podobě 
anorganických solí, jejichž vstřebatelnost 
je malá. Magnesium + šafrán chelát 
Nupreme je hořčíkový komplex, v  němž 
se vyskytují tři chelátové podoby tohoto 
minerálu: bisglycinát regeneruje svaly 
a  snižuje stres, treonát proniká do 
nervových center, podporuje kognitivní 
funkce a  zklidňuje, a  taurát podporuje 
zdraví cév a kardiovaskulárního systému. 
Receptura Magnesium + šafrán chelát 
Nupreme je vyvážená kompozice se 
snadno využitelným hořčíkem obohacená 
o vitamín B6 a šafrán

Boj s kunou musí být nenásilný
S  nadcházející zimou se některá 

zvířata stahují do úkrytů a hrozí, že se usídlí 
v domech. „Přes zimu jsou dle našich statistik 
nejčastější škody od kun,“ uvádí mluvčí 
Direct pojišťovny Nela Maťašeje. Kuna 
poškozuje auta, izolace na domech a zabíjí 
menší zvířata. Není zařazena mezi chráněné 
druhy, ale zabíjet ji mimo dobu hájení smějí 
jen myslivci, jinak se jedná o pytlačení. Při 
náhradě škod může pomoci pojištění. Škody 
po kuně, které pojišťovna Direct řešila, se 
pohybují mezi 50 000 a 350 000 Kč. 

Jak na kunu? Odborníci doporučují 
už na podzim důkladně zablokovat 
všechny přístupové cesty (stačí jim otvor 

velikosti tenisáku), pořídit si psa či kočku, 
zkusit pachy, které jim nevoní (voda po 
holení, vůně do auta, hadr namočený 
v naftě, naftalinové či chlorové tablety), 
sklopné pasti, které je nezabijí ale uvězní, 
ultrazvukové odpuzovače nebo refl ektor 
s pohybovým čidlem – na světlo jsou kuny 
citlivé.

více na 
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Elektromobily ukazují své slabé stránky

Zpráva TÜV o  technickém s tavu 
provozovaných osobních vozidel v Německu 
ukazuje vývojové trendy u ojetých automobilů. 
Celkové hodnocení TÜV report 2024 ukazuje, 
že 20,5 % aut vykázalo „významné“ nebo 
„nebezpečné“ závady a neprošlo technickou 
prohlídkou. Jako „nebezpečné pro provoz“ 
bylo klasifi kováno a okamžitě odstaveno 0,05 % 
vozidel.

Elektromobily při celkové kontrole propadají, 
i  když Volkswagen e-Golf je nejlepším 
kompaktním vozem mezi 2 až 3 roky starými 
vozidly s poruchovostí 2,6 %. Naproti tomu Tesla 
Model 3 zaujímá v této věkové skupině poslední 
místo s mírou závad 14,7 %.

„S úspěchem elektromobility se do testovacích 
center dostává stále více elektromobilů. Testy 
TÜV odhalily typické závady, které jsou významné 
pro bezpečnost elektricky poháněných vozidel. 
Závady ve funkci brzd se objevují častěji, než 
je průměr. Jedním z důvodů je rekuperace. 
Brzdové destičky jsou proto ve srovnání s auty se 
spalovacími motory méně využívány, což může 
vést ke zhoršení brzdného výkonu. Dalším slabým 
místem mnoha elektromobilů je zavěšení náprav. 
Odpružení trpí vysokou hmotností akumulátorů. 
Výsledkem jsou negativní výsledky při kontrolách 

a drahé opravy,“ řekl výkonný ředitel asociace 
TÜV Joachim Bühler při prezentaci TÜV Reportu 
2024.

To platí i pro Model 3 od Tesly. Kromě závad na 
zavěšení náprav má nadprůměrnou závadovost 
brzd a osvětlení. To řadí Model 3 na poslední 
místo v žebříčku pro dvou – až tříleté vozy mezi 
111 typy aut v této věkové skupině. Přestože je 
nájezd po třech letech 55 000 km, což je výrazně 
nad průměrem 41 000 km, ostatní často jezdící 
vozidla si vedou výrazně lépe. 

S  ohledem na elektrifikaci a  digitalizaci 
TÜV požaduje rozšíření technických prohlídek. 
„Test akumulátorů elektromobilů sestává 
z vizuální kontroly. S dalšími testovacími úkony 
lze zlepšit ochranu před úrazem elektrickým 
proudem. Testovací organizace potřebují lepší 
přístup k datům z vozidel důležitým z hlediska 
bezpečnosti,“ řekl Bühler. Analýzu dat lze 
použít i k efektivnějšímu boji proti podvodům 
s tachometry. Podle Evropské komise je údaj 
o ujetých kilometrech zmanipulován u poloviny 
ojetých aut obchodovaných přes hranice.

TÜV je také pro zřízení digitálního registru 
dokumentujícího historii vozidel a změny týkající 
se bezpečnosti a životního prostředí. Zahrnoval 
by i aktualizace softwaru.

více na 
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Kia EV9 a hi-tech inovace

EV9 je prvním vozem Kia, pro který je k dispozici 
digitální klíč 2.0. K odemykání a startování může 
řidič použít i chytrý telefon. Digitální klíč mohou 
současně používat až tři osoby a majitel může 
určit, které funkce jsou komu k dispozici.

Součástí navigačního systému, který lze 
aktualizovat prostřednictvím online aktualizace 
OTA (over-the-air) je plánovač tras pro 
elektromobily. Systém průběžně analyzuje 
údaje o vozidle a zadané trase v reálném čase. 
Pokud vypočtený dojezd nestačí k dosažení cíle, 
automaticky navrhne potenciální dobíjecí místa. 
V chladných dnech předehřívá akumulátor, když 
vozidlo směřuje k dobíjecí stanici.

Snadný přístup k veřejným dobíjecím stanicím 
zajišťuje služba dobíjení Kia Charge. Řidiči vozů 
Kia mají přístup k více než 590 000 dobíjecích 
míst ve 29 evropských zemích. Jen v České 
republice funguje u 4500 dobíjecích bodů, 
pokrývá 99 % veřejných dobíjecích stanic a je 
jednou z nejdostupnějších služeb na trhu. EV9 je 
vybaveno funkcí Plug&Charge, tj. automatickým 
rozpoznáním vozidla u dobíjecích stanic s přímou 

fakturací prostřednictvím služby Kia Charge. 
Na kompatibilních dobíjecích stanicích tak 
není nutné ověřování prostřednictvím chytrého 
telefonu nebo dobíjecí karty.

Díky funkci Vehicle-to-Load (V2L) lze 
akumulátor použít jako zdroj energie o napětí 220 
V a výkonu 3,68 kW prostřednictvím adaptéru 
v dobíjecím portu nebo zásuvky v zavazadlovém 
prostoru. 

EV9 je připraveno i na obousměrné dobíjení 
Vehicle-to-Grid (V2G), takže může zásobovat 

elektřinou domácnost nebo 
– jakmile k  tomu budou 
vytvořeny legislativní a technické 
předpoklady – vracet elektřinu 
poskytovateli sítě prostřednictvím 
inteligentního systému řízení 
dobíjení.
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2023. Prodej elektromobilů by měl v roce 2031 
stoupnout na 1 milion vozů. 

Renault stanovil i fi nanční cíle včetně tržeb 
víc než 10 miliard eur do roku 2025, 25 miliard 
eur v roce 2031 a provozní zisk minimálně 10 % 
počínaje rokem 2030. Ampere, která zahájila 
činnost 1. listopadu, bude mít letos tržby ve výši 
asi 2,8 miliardy eur. Generální ředitel Renaultu 
Luca de Meo stanovil cíl 8 až 10 miliard eur, ale 
menší poptávka po elektromobilech jeho plány 
zkomplikovala.

De Meo uvedl, že automobilka má dostatek 
hotovosti na fi nancování růstu Ampere i bez IPO, 
ale že kotace zůstává preferovanou možností. 
Nissan a Mitsubishi Motors investují do Ampere 
celkem 800 milionů eur a  investici zvažuje 
i společnost Qualcomm. Ampere chce do roku 
2027 snížit náklady na výrobu vozidel o 40 % tím, 
že nabídne méně modelů a sníží náklady ve fázi 
koncepce a výroby a cílem je také zkrátit dobu 
potřebnou k výrobě elektromobilu na méně než 
10 hodin.

Renault stanovil cíle pro jednotku Ampere

Generální ředitel Renaultu Luca de 
Meo na dni kapitálových trhů pro jednotku 
elektromobilů skupiny Renault Ampere ohlásil 
plán uvedení sedmi elektromobilů do roku 2031, 
včetně městského vozu s cenou méně než 20 
000 eur (490 000 Kč), který nahradí současné 
Twingo. 

Řada Ampere bude také zahrnovat Megane 
E-Tech, uvedený na trh v loňském roce, Scenic 
E-Tech, který se začne prodávat počátkem 
příštího roku, Renault 5, který bude odhalen 
začátkem příštího roku, a Renault 4, který bude 
uveden na trh v roce 2025. K nim přibudou ještě 
dvě další vozidla.

Finanční ředitel Thierry Pieton uvedl, že 
Ampere má v úmyslu prodávat elektromobily 
za stejnou cenu jako vozy se spalovacími motory 
dřív než jeho konkurenti, přičemž menší modely 
dosáhnou cenovou paritu v příštích dvou letech 
a ty větší do let 2027-2028.

Ampere si klade za cíl prodat 300 000 
elektromobilů v roce 2025 oproti 45 000 v roce 
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Ceny ojetých elektromobilů výrazně klesají

více na 
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Podle hodnocení ADAC každý, kdo chce 
rychle a bez dlouhé dodací lhůty přejít na 
elektromobil, by měl bedlivě sledovat trh 
s ojetými vozy, protože i tam už se staly skutečnou 
alternativou. Vzhledem k nárůstu počtu nových 
vozidel a rozmanitosti nabídky modelů se na 
prodejních portálech zvyšuje počet nabízených 
ojetých elektromobilů, zejména po skončení 
leasingu. S  rostoucí nabídkou, zkracováním 
dodacích lhůt a částečně i nižšími cenami 
nových elektromobilů nyní cena ojetých 
elektromobilů v  Německu znatelně klesá – 
v některých případech o více než 20 %.

Například dva roky stará Tesla Model 3 
Standard Range Plus na podzim 2022 stála 
38 550 eur (944 700 Kč), ale aktuálně je na 
seznamu za 31 900 eur (782 000 Kč, – 17 %). Cena 
za dva roky starý VW ID.3 Pro S klesla za rok 
z 33 100 eur (810 000 Kč) na 28 850 eur (707 000 
Kč, – 13 %). U Hyundaie Kona Trend 64 kWh cena 
dokonce klesla z 35 050 eur (860 000 Kč) na 
27 400 eur (671 500 Kč, – 22 %).

Současný vývoj trhu s ojetými vozidly může 
usnadnit přechod na elektromobilitu. Před 

nákupem ojetého elektrického vozidla ADAC 
doporučuje dodržovat následující pokyny:

 – Zvažte osobní potřeby, jízdní profi l a možnosti 
nabíjení. Jakmile určíte dojezd, způsob nabíjení 
a své potřeby, můžete zúžit vyhledávání na 
vhodné modely. Aby bylo možné vypočítat 
provozní náklady, mělo by být jasné, kde a za 
jakou cenu lze vozidlo pravidelně nabíjet.

 – Zkontrolujte dojezd, kapacitu nabíjení a stav 
akumulátoru. Kromě celkového stavu vozidla 
je třeba zkontrolovat také stav akumulátoru. 
Opotřebení akumulátoru závisí na stáří, 
používání a jízdním chování. Jasno zde poskytne 
kontrola akumulátoru. Pokud chcete se svým 
elektromobilem jezdit na delší vzdálenosti, měli 
byste se informovat o schopnosti rychlonabíjení 
vozidla.

 – Servisní knížka: pouze pravidelná údržba 
dokazuje, že vozidlo má perfektní předchozí 
život. Bez přesné dokumentace mohou nastat 
problémy s reklamací, zejména s ohledem na 
dlouhodobé záruky na akumulátor. Je proto 
důležité ujasnit si záruční pravidla, která se 
vztahují na vyhlédnutý vůz.
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energetické technologie. Čína vybudovala 
400 čerpacích stanic na vodík, z nichž 280 
už je v provozu, což zemi staví první místo na 
světě. Počet vozidel s palivovými články přesáhl 
13 000, a to je třetí místo na světě,“ řekl Jiang Lijun, 
viceprezident Čínské společnosti pro obnovitelné 
zdroje.

„Produkty inteligentního kokpitu, vyvinuté 
CARIAD China, softwarovou společností 
Volkswagenu, ve spolupráci se společností 
ThunderSoft, se začnou sériově vyrábět 
a instalovat do vozidel v letech 2025 až 2026,“
řekl Chang Qing, generální ředitel CARIAD 
China. Chang odhalil, že do konce roku 2023 
bude založen společný podnik CARIAD China 
a Horizon Robotics pro výrobu inteligentních 
asistenčních systémů pro řízení na úrovni 2++.

Toyota a Pony.ai na CIIE společně představily 
projekt Robotaxi, své první čistě elektrické 
autonomní taxi. „Čínský automobilový trh se vyvíjí 
nebývalou rychlostí. Elektrifi kace a inteligence 
vedou nový trend odvětví NEV. Spolupráce 
Toyoty s Pony.ai je důležitým opatřením pro využití 
potenciálu na čínském trhu,“ řekl Tatsuro Ueda, 
předseda Toyota Motor (China) Investment.

Na China International Import Expo (CIIE) 
v Šanghaji jako aktivní účastníci předvedly 
Volkswagen Group, General Motors, Toyota 
Motor, BMW Group a Tesla Inc. své nejnovější 
technologie.

Za prvních devět měsíců letošního roku podle 
Čínské asociace výrobců automobilů CAAM 
v Číně činila výroba NEV 6,31 milionu a prodej 
6,28 milionu vozidel, což představuje meziroční 
nárůst o 33,7 % resp. o 37,5 %, přičemž jejich podíl 
na trhu dosáhl 29,8 %. 

„Letos uplyne 10 let od vstupu Tesly na čínský 
trh. Tesla se nejen podílela na čínském domácím 
trhu, ale stala se také důležitou součástí nového 
čínského energetického průmyslu. Spolupracuje 
s místními podniky, aby pomohla rozvoji čínského 
automobilového průmyslu a  ekonomické 
globalizaci,“ řekl Tao Lin, viceprezident 
společnosti Tesla.

„Pokud si Volkswagen dokáže udržet 
konkurenční výhodu v Číně, jistě získá větší 
konkurenční výhodu i na jiných trzích,“ řekl 
generální ředitel Volkswagen Group China Ralf 
Brandstätter.

„Mezinárodní automobilky, které jsou ohledně 
čínského trhu optimistické, přinesly špičkové 

Globální automobilové společnosti na CIIE 
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Euro 7: Vítěz bere vše

nutit, aby vynakládaly prostředky na investice 
do technických řešení, jež budou brzy zastaralá?

Opoziční tým ekologických aktivistů se zaměřil 
na zdravotní dopady odmítnutí přísnějšího řešení. 
Ve snaze přesvědčit zákonodárce se nevládní 
organizace odvolávaly na studii ICCT, která 
tvrdí, že v důsledku upuštění od přísnější normy 
Euro 7 tisíce lidí v Evropě předčasně zemřou na 
následky špatné kvality ovzduší. (Pozn. nezisková 
organizace ICCT ve své zprávě neuvádí žádné 
zdroje z nichž vychází)

Nakonec se zdálo, že zdravotní hledisko nemá 
stejný dopad jako varování průmyslu. Přestože 
je špatná kvalita ovzduší velkým problémem, 
jedná se o neviditelného zabijáka. V postoji 
Parlamentu jsou nakonec obsaženy aspekty, 
které potěší i nepotěší jak ekologické nevládní 
organizace, tak automobilový průmysl, ale lze 
říci, že automobilky své soupeře přehrály.

Zápas však ještě nemusí být u konce. Aktivisté 
mění taktiku a snaží se prosadit nové znění 
zákona. Namísto Euro 7 chtějí, aby se mu říkalo 
Euro 6F. Argumentují tím, že není dostatečně 
silný na to, aby byl novou normou. Tato změna 
značky nezmění podstatu, může však stačit 
k zisku symbolického vítězství v prodloužení.

Dopravní zpravodajství Euractivu, kde 
najdete nejnovější souhrn zpráv o mobilitě z celé 
Evropy.

Evropský parlament minulý týden dokončil 
vyjednávání o Euro 7 – nařízení, jehož cílem 
je zpřísnit limity znečištění z  vozidel. Postoj 
Parlamentu vyvolal negativní reakce ze strany 
ekologických aktivistů, přičemž za vítěze 
lobbistické bitvy označují automobilový průmysl.

Většina médií má tendenci představovat 
politiku jako určitý druh hry, v  níž se týmy 
rozdělují podle ideologických linií a  kde 
o vítězích a poražených rozhoduje konečná 
podoba legislativy. Lze oprávněně namítnout, 
že prezentovat záležitosti, které mají dopad na 
životy lidí, jako pouhou hru je cynické. Ale pro 
tentokrát berme Euro 7 jako přímou soutěž mezi 
soupeřícími lobbisty.

Pokud by se jednalo o zápas, pak v něm 
zvítězili lobbisté automobilového průmyslu, kteří 
přesvědčili zákonodárce, že požadavek na 
výrazné změny u vozidel se spalovacími motory 
za účelem snížení úrovně znečištění je tváří v tvář 
přechodu na elektrickou energii nesmyslný. 
Automobilky již investují obrovské prostředky 
do přechodu na elektrický pohon, tak proč je 
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